
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 8 października 2015 r. 
 
OA.0002.8.2015.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XII/2015 
 

z obrad XII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 
1 października 2015 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 
 Na XII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 15 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły 
udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 
i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 1011 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 
Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 

 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Ocena realizacji Budżetu Gminy Krzywcza za I półrocze 2015 roku. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) upoważnienia Wójta Gminy Krzywcza do zawarcia porozumienia i przyjęcia 
do realizacji zadania publicznego Powiatu Przemyskiego w zakresie 
„Wykonania zatoki postojowej w miejscowości Skopów”; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 
3) zmieniająca uchwałę własną w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez 
Gminę Krzywcza; 

4) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 2382 o pow. 0,02 ha w 
Bachowie) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 

5) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 335/2 o pow. 0,0384 ha w 
Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
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6) zmieniająca uchwałę Nr 130/XVI/2008 Rady Gminy Krzywcza z dnia 31 marca 
2008 r. w sprawie przekazania umową użyczenia nieruchomości zabudowanej 
położonej w Ruszelczycach; 

7) nieodpłatnego nabycia nieruchomości stanowiących działki nr 2424/2 o pow. 
0,02 ha obręb Bachów, działki nr 927/3 o pow. 0,0621 ha obręb Krzywcza, 
działki nr 90 o pow. 0,10 ha obręb Kupna, działki nr 417/10 o pow. 0,18 ha 
obręb Ruszelczyce, działki nr 337/4 o pow. 0,02 ha, nr 337/6 o pow. 0,02 ha, 
nr 390 o pow. 0,29 ha oraz nr 1121 o pow. 0,06 ha obręb Skopów od Agencji 
Nieruchomości Rolnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 3. 
 Protokoły Nr X/2015 i XI/2015 z obrad poprzednich sesji Rady Gminy 
Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne 
wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, 
zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 
Ad.4. 
 W pierwszej kolejności przewodniczący obradom oddał głos Zastępcy 
Komendanta Komisariatu Policji w Dubiecku Ryszardowi Krukiewiczowi, który 
poinformował, że w Urzędzie gminy Krzywcza w każdy wtorek od godz. 9:00 
do 12:00 otwarty będzie Punkt Prewencji. 
 

 Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Bosak przedstawił 
informację na temat oceny realizacji Budżetu Gminy Krzywcza za I półrocze 
2015 roku, która była głównym tematem posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które 
odbyło się w dniu dzisiejszym o godz. 8:00. 
 W trakcie tego posiedzenia Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację Wójta Gminy o przebiegu wykonania budżetu gminy 
za pierwsze półrocze 2015 roku. 
 
 
Ad. 5 
 Następnie rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy Krzywcza 
w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Krzywcza do zawarcia porozumienia 
i przyjęcia do realizacji zadania publicznego Powiatu Przemyskiego w zakresie 
„Wykonania zatoki postojowej w miejscowości Skopów”. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski przedstawił uzasadnienie do tego 
projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
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 W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta 
została wynikiem: 14 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XII/51/2015 stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
na 2015 rok 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 14 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XII/52/2015 stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła także do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza zmieniającej uchwałę własną w sprawie ustalenia planu sieci 
oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Krzywcza. 
 Zastępca Wójta Wojciech Sobol przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XII/53/2015 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości 
(działki nr 2382 o pow. 0,02 ha w Bachowie) stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza. 
 Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 14 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XII/54/2015 stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki 
nr 335/2 o pow. 0,0384 ha w Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza. 
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 Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XII/55/2015 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła także do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza zmieniającej uchwałę Nr 130/XVI/2008 Rady Gminy 
Krzywcza z dnia 31 marca 2008 r. w sprawie przekazania umową użyczenia 
nieruchomości zabudowanej położonej w Ruszelczycach. 
 Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XII/56/2015 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości 
stanowiących działki nr 2424/2 o pow. 0,02 ha obręb Bachów, działki nr 927/3 
o pow. 0,0621 ha obręb Krzywcza, działki nr 90 o pow. 0,10 ha obręb Kupna, 
działki nr 417/10 o pow. 0,18 ha obręb Ruszelczyce, działki nr 337/4 
o pow. 0,02 ha, nr 337/6 o pow. 0,02 ha, nr 390 o pow. 0,29 ha oraz nr 1121 
o pow. 0,06 ha obręb Skopów od Agencji Nieruchomości Rolnych. 
 Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z jego uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XII/57/2015 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 1114 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 1132. 
 
 

Ad.6. 
 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym (Informacja ta stanowi załączniki 
nr 11 do niniejszego protokołu). 
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Ad.7, 8. 
 Radny Zygmunt Sobol przedstawił protokół z przeglądu placówek 
oświatowych działających na terenie gminy dokonanego w dniu 27 sierpnia 
2015 r. przez Komisję ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy 
Krzywcza, której on przewodniczył. 
 W tracie tego przeglądu komisja stwierdziła, że wszystkie obiekty 
szkolne na terenie gminy Krzywcza są należycie przygotowane 
do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. 
 

 Radna Maria Pawłowska poinformowała, że w dniu 25 września 2015 r. 
odbyło się posiedzenie Komisji ds. Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, 
przestrzennego i Gospodarki Finansowej Rady Gminy Krzywcza, której ona 
przewodniczyła. Tematami tego posiedzenia były: analiza sytuacji gospodarki 
komunalnej, ocena realizacji Budżetu Gminy za I półrocze 2015 r. oraz analiza 
poboru podatków za I półrocze 2015 roku. 
 W tracie tego posiedzenia Komisja zaproponowała Wójtowi rozmawianie 
z największymi dłużnikami opłat lokalnych z tytułu odprowadzania ścieków 
do kanalizacji celem wyegzekwowania swoich należności, proponowano 
również, aby Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej wraz z innym 
pracownikiem Urzędu Gminy pojechali do największych dłużników 
i poinformowali ich, że jeżeli nie będą oni dokonywać spłaty swoich 
zobowiązań z tytułu odprowadzania ścieków do kanalizacji będzie wszczęta 
procedura odcięcia przyłącza posesji do kanalizacji. 
 

 Radna Maria Pawłowska poinformowała, że drzewo opałowe zostało 
częściowo pocięte w lipcu br. przy pomocy pracownika skazanego wyrokiem 
na odpracowanie kary w zakresie prac społecznie użytecznych. W związku 
z tym wnioskowała o dokończenie pocięcia tego drzewa. 
 

 Ponadto podziękowała Wójtowi za wykonanie chodnika z kostki 
od bramy głównej do kaplicy na cmentarzu komunalnym w Krzywczy. 
Przy tym prosiła, aby przynajmniej wyrównać, podsypując piskiem chodnik 
w dalszej części tego cmentarza. 
 Wójt odpowiedział, że w przyszłorocznym budżecie może uda się 
wygospodarować pewne środki finansowe celem wymiany kostki w dalszej 
części tego cmentarza. 
 

 Radny Kazimierz Kurasz poinformował, że w dniu 17 września 2015 r. 
odbyło się posiedzenie wyjazdowe Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, 
Gospodarki Żywnościowej, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Konsumenta 
Rady Gminy Krzywcza, której on przewodniczył. Tematem posiedzenia były 
sprawy zajęcia stanowisk w spornych sprawach dróg gminnych 
w miejscowościach Wola Krzywiecka i Ruszelczyce. 
 W trakcie posiedzenia Komisja wnioskowała o dokonanie wznowienia 
granic pomiędzy drogami o numerach ewidencyjnych gruntów nr 373 i 464 
a działką nr 400 stanowiącej własność Pani Teresy Pękalskiej. 
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 Ponadto wnioskowano zobowiązać Pana Szymona Faca właściciela 
działek położonych po obu stronach drogi dojazdowej do gruntów leśnych 
nr 132 w Woli Krzywieckiej, do okazania przez niego granic jego działek 
położonych wzdłuż tej drogi i wydania zajętego przez niego gruntu – drogi. 
Wnioskowano również o dokonanie z Panem Szymonem Facem ostatecznych 
ustaleń w tej sprawie. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski poinformował, że w dniu 28 września br. 
doszło do spotkania z Panem Szymonem Facem. W trakcie tego spotkania 
ustalono, że Pan Szymon Fac do końca listopada br. dokona we własnym 
zakresie okazania granic swoich działek położonych po obu stronach drogi 
dojazdowej do gruntów leśnych nr 132 w Woli Krzywieckiej. Gmina Krzywcza 
wytnie w okresie zimowym porastające na tej drodze drzewa a później w miarę 
możliwości finansowych dokona się wyrównania tej drogi oraz wstawi się 
w dwóch miejscach przepusty. Droga ta jest drogą dojazdową tylko do jednego 
gruntu leśnego Pana Rogosza, w związku z tym wydawanie dużych środków 
finansowych na ten cel – zdaniem Wójta – będzie bezzasadne. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski stwierdził, że nie można utwardzać stromych 
podjazdów drogowych tłuczniem bez odpowiedniego jego zabezpieczenia. 
Jego zdaniem - drogi gminne w Ruszelczycach i „na gawron” w Woli 
Krzywieckiej zostały zniszczone dlatego, że nie posiadały one odpowiedniego 
zabezpieczenia. 
 

 Radny Zygmunt Sobol odnosząc się do sprawy braku zainteresowania 
społecznego dzierżawą budynków po byłej Szkole Podstawowej w Krzywczy, 
zaproponował, aby do jednego z tych budynków, po wcześniejszej adaptacji, 
przenieść Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Krzywczy. Zdaniem 
Radnego – zasadne to będzie, że względu na fakt, że koszty utrzymania tych 
budynków dalej będą spoczywać w gestii gminy Krzywcza oraz także 
ze względu na obecnie złe warunki lokalowe GOPS-u. 
 

 Wójt Gminy Krzywcza prosił radnych o rozważenie propozycji sprzedaży 
działki nr 484 o pow. 0,26 ha w Krzywczy. Zdaniem Wójta – w najbliższej 
przyszłości działka ta nie będzie zagospodarowana, ze względu na brak 
środków finansowych oraz brak wizji, co do celowości jej urządzenia. Środki 
finansowe pochodzące ze sprzedaży tej działki byłyby przekazane na remont 
budynku nr 40 na działce 473 w Krzywczy (budynek po byłym Posterunku 
Policji w Krzywczy). W przyszłym roku przy pomocy pracowników, których 
planuje się zatrudnić w ramach robót publicznych, można byłoby wykonać 
odwodnienie fundamentów tego budynku. Budynek ten położony blisko 
centrum Krzywczy byłby lepszym miejscem lokalowym dla GOPS-u 
niż znacznie oddalone budynki po byłej Szkole Podstawowej w Krzywczy. 
 
 Radny Kazimierz Kurasz pytał – dlaczego nie można przenieść GOPS-u 
do jednego z budynków po byłej szkole podstawowej w Krzywczy? 
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 Zastępca Wójta wyjaśnił, że są problemy z przeniesieniem GOPS-u 
do jednego z tych budynków, gdyż przemawiają za tym, między innymi, 
względy bezpieczeństwa pracowników GOPS-u, bo budynek ten jest 
na uboczu miejscowości Krzywcza. 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzywczy Anna 
Żak potwierdziła, że zdarzają się sytuacje, kiedy w biurze zostaje jeden 
pracownik i przychodzą wówczas agresywni petenci, sprawcy przemocy 
w rodzinie, wtedy będzie tam, w tych budynkach po byłej szkole podstawowej, 
problem z wezwaniem pomocy. 
 
 Wójt poinformował, że przedstawił wyliczenia - ile jeszcze gmina, 
w swoim budżecie na 2015 r., posiada środków finansowych na remonty dróg 
gminnych. Z remontu dróg „popowodziowych” pozostaje kwota 64 408 zł, 
z zimowego utrzymania dróg i zakup materiałów pozostaje kwota 33 000 zł. 
Łącznie pozostaje do rozdysponowania około 97 408 zł. 
 W związku z powyższym Wójt Gminy pytał radnych – czy mają 
propozycje zagospodarowania tych środków, bo można będzie środki 
te przeznaczyć na remont drogi gminnej z Bachowa w kierunku Chyrzyny. 
Pojawiła się też nieoficjalna informacja o możliwości uzyskania dotacji 
do remontu tej drogi i w związku z tym część tych środków około 64 408 zł 
można będzie przeznaczyć, jako wkład własny, do wykonania tego zadania. 
Szczegóły w tej sprawie będą podane w terminie późniejszym. Wójt 
zaproponował także, aby pozostałą kwotę około 33 000 zł rozdysponować 
na niezbędne prace po około 5 godz. koparki, spycharki w każdej 
miejscowości z terenu gminy Krzywcza. 
 
 Radny Bogusław Jakielaszek wnioskował o zakup i zakopanie przepustu 
na drodze gminnej („na wygon”) prowadzącej do lasu mienia gminnego 
w Bachowie. 
 Wójt Gminy zaproponował, aby drogę tą remontować ze środków 
pochodzących ze sprzedaży drewna. 
 
 Radny Józef Opałka pytał - Jak Wójt Gminy, Zastępca Wójta Gminy 
widzi rozwiązanie problemu z działalnością świetlicy i z pracownikiem Świetlicy 
Wiejskiej w Bachowie? Gmina wypłaca tylko wynagrodzenie dla pracownika 
świetlicy i nic poza tym się tam nie dzieje; nikt z mieszkańców nie chodzi do tej 
świetlicy. 
 Wójt zaproponował, że jeżeli jest zgłoszony problem z działalnością 
Świetlicy Wiejskiej w Bachowie, to niech Komisja ds. Gospodarki Komunalnej, 
Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku 
Publicznego Rady Gminy Krzywcza rozpatrzy ten problemem. Gmina 
próbowała szukać rozwiązań tego problemu, ale wiąże się on z dużymi 
kosztami, bo trzeba pracownika zwolnić, zmienić zasady działalności świetlicy. 
W związku z tym nasuwa się pytanie – komu powierzyć dalszą opiekę nad tym 
budynkiem? 
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 Radny, Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady 
Gminy Krzywcza Zygmunt Sobol dopytywał Radnego Józefa Opałkę, który 
później to potwierdził, że problem ten nie jest z budynkiem świetlicy wiejskiej, 
ale ze świetlicową. Praca pracownika świetlicy w Bachowie powinna być 
odpowiednio nadzorowana przez Wójta, Zastępcę Wójta i Kierowników. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że do Urzędu Gminy nie wpłynęły żadne skargi 
od mieszkańców Bachowa w zakresie pracy świetlicowej. Zgłaszane są one 
tylko na sesji Rady Gminy, więc prosił on o doprecyzowanie tego wniosku. 
 Odnosząc się do przytoczonego przez Radnego Józefa Opałki 
przykładu wynikłego na ostatnim Zebraniu Wiejskim w Bachowie Wójt wyjaśnił, 
że były tam dwie strony konfliktu. 
 Radny Józef Opałka powiedział, że na przykładzie Zebrania Wiejskiego 
w Bachowie można zobaczyć, kto przychodzi do świetlicy. Świetlica była pusta 
i dalej jest pusta. W świetlicy tej przebywa przeważnie ona jej syn 
i świetlicowej koleżanka. 
 Wójt odpowiedział przedmówcy – nie jest winą świetlicowej, że nikt 
z mieszkańców Bachowa nie chodzi do świetlicy. 
 Radny Józef Opałka stwierdził, że odnośnie tego, kto z mieszkańców 
Bachowa przychodzi i korzysta ze świetlicy, nie można opierać się 
na przygotowanym przez świetlicową rejestrze, bo taki rejestr nie jest żadnym 
dowodem. 
 Wójt poinformował także, że świetlicowa Wanda Pawłowska ma też 
zasługi, gdyż jako jedyna ze świetlicowych z terenu gminy, pocięła 
i poskładała drewno na opał. 
 Wójt Gminy zaproponował, aby Rada Gminy zleciła Komisji rozpatrzenie 
problemu działalności świetlic wiejskich w szczególności pod względem 
wymagań i zastrzeżeń w stosunku do pracy wszystkich świetlicowych z terenu 
Gminy Krzywcza. 
 Radny, Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Oświaty, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady 
Gminy Krzywcza Zygmunt Sobol pytał - jakie wnioski Komisja 
ma wypracować? Jeżeli radny zabiera głos i mówi, że jest problem 
z pracownikiem świetlicy, to pozostali radni mają do niego zaufanie i wierzą, 
że ten problem tam istnieje. W związku z tym Radny Zygmunt Sobol 
powiedział, że pracownik świetlicy wiejskiej w Bachowie ma swojego 
kierownika, a przełożonym kierownika jest Wójt Gminy i to oni powinni zgodnie 
z przyjętą praktyką rozpatrzyć i rozstrzygnąć powstały problem dotyczący 
złego funkcjonowania tej świetlicy. Wnioskował też, aby na następną sesję 
poinformować radnych o rozstrzygnięciach tego problemu. 
 
 Następnie Wójt Gminy poinformował, że w wyniku przeprowadzonej 
kontroli realizacji projektu pn. „Zapewnienie dostępu do Internetu 
mieszkańcom Gminy Krzywcza zagrożonym wykluczeniem cyfrowym 
w ramach działania 8.3 Program Operacyjny Innowacyjna Gospodarka 2007-
2013” organ zarządzający, we wnioskach pokontrolnych, obciążył Gminę 
Krzywcza karą w wysokości 5% wartości zamówienia za uchybienia podczas 
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przeprowadzonej procedury przetargowej. Gmina złożyła odwołanie 
od nałożonej kary, jednak w odpowiedzi organ zarządzający podtrzymał swoją 
decyzję w tej sprawie. Wartość nałożonej kary to około 28 000 zł. Na kolejną 
sesję Rady Gminy będzie przygotowany projekt stosownej uchwały w tej 
sprawie. 
 Radny Zygmunt Sobol powiedział, że jeżeli Gmina ma szukać środki 
finansowe na ten cel, to trzeba poszukać także odpowiedzialnych za skutki 
nałożonej kary. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że Kierownikiem tego projektu od początku była 
Pani Ewa Bembenek. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz wyjaśniła, że podczas kontroli realizacji 
projektu była badana procedura przetargowa. Instytucja zarządzająca 
wskazała trzy powody, które każdy z nich otrzymał karę finansową 
w wysokości 5% wartości zamówienia z przetargu z tym, że kara ta nie jest 
sumowana. Jednym z nich było żądanie oświadczenia o posiadanych 
uprawnieniach. Wymóg ten był ujęty w ogłoszeniu zamówienia, ale pominięty 
w specyfikacji istotnych warunków zamówienia. Drugim zarzutem było 
niedotrzymanie terminu ogłoszenia na portalu urzędu zamówień publicznych 
(tj. 7 dni dla usług; do biegu terminu policzono dzień, w którym zostało 
ogłoszone zamówienie, co spowodowało skrócenie o jeden dzień 
wymaganego terminu). Trzecim powodem był wymóg posiadania 
oświadczenia dotyczącego uprawnień, który nie miał odzwierciedlenia 
w art. 25 ustawy. Instytucja zarządzająca postanowiła, po odwołaniu Gminy, 
uchylić trzeci wymieniony wyżej zarzut, w odniesieniu do drugiego zarzutu 
postanowiła obniżyć karę do wysokości 2%, ale w odniesieniu do pierwszego 
zarzutu podtrzymała karę finansową w wysokości 5% wartości zamówienia. 
Łączna kwota tej kary wyniesie około 28 118 zł.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy zgłosił, że przy drodze powiatowej relacji 
Babice – Bachów, koło posesji Pana Błotnickiego w Babicach jest studzienka 
kanalizacji burzowej, która nie ma pokrywy. W związku z tym, że stwarza 
to zagrożenie dla mieszkańców Babic, prosił o spowodowanie zabezpieczenia 
tej studzienki. 
 
 Zastępca Wójta Wojciech Sobol prosił radnych o zastanowienie się 
nad możliwością uruchomienia na terenie gminy systemu esemesowego 
powiadamiania mieszkańców, którzy wcześniej dobrowolnie udostępnią 
do tego celu swój nr telefonu, o zagrożeniach, zebraniach wiejskich lub innych 
ważnych informacjach. 
 
 Protokoły Nr X/2015 i Nr XI/2015 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy 
Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane zostały jako 
przyjęte jednogłośnie. 
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Ad 9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1257 
XII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 
 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


